
 

 

 

Zápis z jednání Spolkové rady Svazu chovatelů ovcí a koz z.s. (spolek), konané dne 11. 5. 2022 

od 10 hodin v sídle ČMSCH, a.s., Hradištko, Benešovská 123, zasedací místnost vedle vrátnice 

Podle prezenční listiny bylo přítomno 11 členů Spolkové rady Svazu chovatelů ovcí a koz z.s.: 

Martin Carbol, Ing. Roman Cieślar, Milan Domáň, Jan Hála, Ing. Jiří Huml, Ing. Tomáš Klíma,  

Ing. Richard Konrád, Petr Kříž, Pavel Sokol, Pavel Slovák, Ing. Jan Vejčík  

Omluveni: Ing. Martin Hošek, Ph.D., Ing. Marie Jahodová, Ing. Václav Kovář, Michaela Kvisová 

Za Revizní komisi spolku: Mgr. Jan Kováč  

Hosté: Ing. Ladislav Strnad, Šárka Kořínková 

 

Program: 

1) Zahájení, aktuální informace 

2) Plnění usnesení Členské schůze - republikového shromáždění a Spolkové rady Spolku 

3) Jmenování předsedů a místopředsedů Rad PKO a PKK (jména vzejdou dle návrhů výborů obou 

rad) 

4) Jmenování Redakční rady Zpravodaje  

5) Průběžné plnění činnosti a hospodaření v roce 2022 

6) Diskuse 

7) Závěr  

1) Zahájení  

Jednání předsedal ing. Konrád, který konstatoval, že zasedání Spolkové rady je usnášeníschopné 

a Spolková rada bude jednat podle programu uvedeného na pozvánce. Jako zapisovatele SR určila 

Ing. Richarda Konrád, jako ověřovatele ing. Jiřího Humla.  

Předsednictvo spolku od posledního jednání Spolkové rady spolku řešilo následující záležitosti: 

a) Členové Předsednictva spolku se zabývali přípravou zavedení docházky zaměstnanců pomocí 

aplikace od firmy Vysco. 

Aplikace je zaváděna do provozu od 6. 5. 2022. 

b) Členové Předsednictva se zabývali zajištěním závodního lékaře pro spolek. Bylo rozhodnuto, 

že zatím nebude řešeno. Budou se sledovat informace od Ministerstva zdravotnictví k této 

problematice. Zatím odloženo. 

c) Předsednictvo projednalo nutnost předložit požadavky pro další pro vývoj aplikace na vedení 

administrace dotací ovcí a koz firmě Intelligent Webs, s.r.o. (Vilém Faigel).  

Schůzka svolána na 11. 5. 2022 do Hradištka od 15,00 hodin. 

d) Předsednictvo řešilo založit další účet spolku u jiného bankovního ústavu. Bude realizováno až 

po zapsání nového vedení spolku do Spolkového rejstříku. Zajistí Ing. Konrád a Ing. Klíma. 

Zatím nerealizováno. 

e) Předsednictvo projednalo navýšení finančních prostředků u těchto akcí, které bude spolek 

pořádat. Ovčácké slavnosti Královéhradeckého kraje (30. 4. Ratibořice) navýšení o 30.000,- Kč. 

Selský den Vrbětice navýšení o 20.000,- Kč. Výstava Země živitelka 2022 navýšení o 100.000,- Kč. 

Změnovou žádost připraví a zašle na SZIF do 20. 4. 2022 Ing. Huml. 

Splněno 

f) Předsednictvo projednalo informace z jednání na MŽP, které se konalo 11. 4. 2022. Jednání se 

účastnili: Ing. Konrád, Ing. Cieślar, Mgr. Kováč, p. Menšík. Byly řešeny připomínky k Novele 

zákona č.115/2000 Sb. – především připomínky k rozsahu hrazených škod způsobených šelmami. 

Připomínky zpracovány Ing. Cieślarem a Mgr. Kováčem včetně novelizace ceníku pro stanovení 

výše škod na ovce a kozy. 

Splněno, zasláno na MŽP 25. 4. 2022. 



 

 

g) Předsednictvo projednalo z důvodu nevyřešené situace kolem banky Sberbank, kde má spolek 

blokované nepojištěné vklady, obrátit se na chovatele s prosbou o odklad proplacení příspěvku 

za provedené testace ultrazvukem. Vyplaceny budou pouze testace za polní testy.   

Splněno. 

h) Předsednictvo řešilo další postup v kauze Dorper. Žádost našeho spolku o vedení plemenné 

knihy ovcí plemene dorper se vrátila k novému projednání na MZe. Do dnešního dne však žádné 

stanovisko od MZe nepřišlo. Předsednictvo pověřuje Ing. Konráda sjednáním schůzky na MZe 

k projednání této záležitosti. 

Jednáno s Ing. Haklem, ředitelem živočišných komodit, Mze na žádosti stále pracuje, ale stanovisko 

od MZe zatím nebylo doručeno. 

 

2) Kontrola usnesení 

Usnesení Spolkové rady č. 18/2016  

Spolková rada ukládá představitelům jednotlivých útvarů spolku dodržování jednacího řádu 

a stanov spolku s důrazem na odesílání pozvánek a předávání zápisů z jednání zejména Revizní 

komisi. Úkol trvá. 

Usnesení Spolkové rady č. 57/2018  

Spolková rada požaduje po jednotlivých složkách spolku, aby na všech akcích podporovaných 

spolkem a na všech propagačních materiálech bylo umístěno oficiální logo spolku, které bude 

viditelně umístěno a také zdokumentováno. Umístění loga je podmínkou finanční podpory akce. 

Úkol trvá. 

Usnesení Spolkové rady č. 10/2019 

Ukládá předsedům chovatelských klubů provedení revize členské základny. Úkol trvá. 

Usnesení Spolkové rady č. 4/2020 

Spolková rada ukládá Předsednictvu spolku zlepšit propagaci spolku – informace o činnosti formou 

bannerů, článků v odborném tisku a na internetu. Úkol trvá. 

Usnesení Spolkové rady č. 6/2021 

Spolková rada ukládá Předsednictvu spolku jednat v ochraně proti predátorům ve prospěch 

chovatelů ovcí a koz České republiky. Úkol trvá. 

Usnesení Spolkové rady č. 7/2020 

Spolková rada schválila pokyn na financování chovatelských klubů spolku a ukládá Předsednictvu 

spolku seznámit s tímto pokynem jednotlivé kluby spolku. 

Bude rozesláno předsedům chovatelských klubů do konce března 2022. 

Splněno 

Usnesení Spolkové rady č. 15/2021  

Spolková rada ukládá Předsednictvu spolku a Redakční radě Zpravodaje nepublikovat 

ve spolkových tiskovinách a na webových stránkách spolku informace, které jsou v rozporu se 

stanovisky spolku a v rozporu s rozvojem chovu ovcí a koz v České republice.  

Úkol trvá. 

Usnesení Spolkové rady č. 7/2022  

Spolková rada svolává volební členskou schůzi – republikové shromáždění delegátů SCHOK z.s. 

na 9. 4. 2022, Kongresový hotel Luna, Kouty 77, od 10 hodin. Ukládá Předsednictvu spolku 

připravit program volební členské schůze - republikového shromáždění delegátů a zajistit její 

přípravu a organizaci. 

Splněno 

Usnesení Spolkové rady č. 9/2022  

Spolková rada schválila předložené hodnocení a zprávy o činnosti a hospodaření spolku,  

svépomocného fondu spolku v roce 2021. Ukládá Předsednictvu spolku předložit zprávy o činnosti 



 

 

a hospodaření spolku na jednání členské schůze - republikového shromáždění. 

Splněno 

Usnesení Spolkové rady č. 10/2022 

Spolková rada schválila předložený programu činnosti spolku v roce 2022 a ukládá Předsednictvu 

spolku předložit program činnosti spolku na rok 2022 na jednání členské schůze - republikového 

shromáždění spolku. 

Splněno 

Usnesení Spolkové rady č. 11/2022  

Spolková rada schválila předložený výhled hospodaření spolku v roce 2022 a ukládá Předsednictvu 

spolku předložit výhled hospodaření spolku v roce 2022 na jednání členské schůze - republikového 

shromáždění spolku. 

Splněno 

Usnesení Spolkové rady č. 12/2022  

Spolková rada schválila předloženou změnu čl. XI. Spolková rada v odst. 2 a změnu v čl. VII. odst. 

6 Stanov spolku a doporučuje jí k projednání na jednání členské schůze - republikového 

shromáždění spolku. 

Splněno 

Usnesení Spolkové rady č. 13/2022  

Spolková rada svolává volební členskou schůzi – republikové shromáždění delegátů SCHOK z.s. na 

9. 4. 2022, Kongresový hotel Luna, Kouty 77, od 10 hodin. Schvaluje program volební členské 

schůze - republikového shromáždění delegátů a ukládá Předsednictvu spolku zajistit její přípravu 

a organizaci. 

Splněno 

Usnesení Spolkové rady č. 14/2022  

Spolková rada schvaluje návrh odměn (valorizaci) nově zvoleným členům Revizní komise 

a ukládá Předsednictvu spolku zajistit projednání na jednání členské schůze - republikového 

shromáždění spolku. 

Splněno 

 

3) Jmenování předsedy a místopředsedy Rady PKO a předsedy a místopředsedy Rady PKK. 

Spolková rada projednala návrhy na jmenování do těchto funkcí, které byly projednány na jednání 

obou výborů rad, kde si členové výborů zvolili (aklamací) své předsedy a místopředsedy. 

Spolková rada projednala předložený návrh na jmenování funkcionářů: 

předseda Rady PKO – Ing. Martin Hošek, Ph.D. 

místopředseda Rady PKO – Ing. Tomáš Janoš 

předseda Rady PKK – Ing. Ladislav Strnad 

místopředseda Rady PKK – Ing. Věra Mátlová 

 

Usnesení Spolkové rady č. 20/2022 

Spolková rada jmenuje předsedou Rady PKO Ing. Martina Hoška, Ph.D., místopředsedou Rady 

PKO Ing. Tomáše Janoše, předsedou Rady PKK Ing. Ladislava Strnada, místopředsedou Ing. Věru 

Mátlovou. Funkční období je 5 let. 

 

Pro    11       proti     0        zdržel se 0 

Usnesení bylo přijato 

  

Ing. Ladislav Strnad se stává tímto usnesením členem Spolkové rady. 

Počet členů Spolkové rady pro další hlasování je 12.  



 

 

 

4) Jmenování Redakční rady Zpravodaje spolku. Spolková rada projednala předložený návrh na 

složení členů Redakční rady Zpravodaje spolku:  

Ing. Roman Cieślar, Ing. Martin Hošek Ph.D., Ing. Jiří Huml, Ing. Tomáš Klíma, Ing. Richard 

Konrád, Ing. Vít Mareš, Ing. Ladislav Strnad. Odpovědný redaktor Mgr. Iva Oukropcová. 

 

Usnesení Spolkové rady č. 21/2022 

Spolková rada jmenuje Redakční radu Zpravodaje spolku ve složení:  

Ing. Roman Cieślar, Ing. Martin Hošek Ph.D., Ing. Jiří Huml, Ing. Tomáš Klíma, Ing. Richard 

Konrád, Ing. Vít Mareš, Ing. Ladislav Strnad. Odpovědný redaktor Mgr. Iva Oukropcová. 

 

Pro     12      proti       0      zdržel se 0 

Usnesení bylo přijato 

 

 5) Členům Spolkové rady byl předložen výsledek hospodaření k 30. 4. 2022, který je ve výši 

 – 3.660.390,24 Kč. Tento stav hospodaření odpovídá tomuto ročnímu období. Na účtech spolku je 

k 8. 5. 2022: RF 4.786.796, Kč SB 14.732.664 Kč, v pokladnách 155.487 Kč Stav Svépomocného 

fondu je k 8. 5. 2022 následující. Byly poskytnuty čtyři půjčky, z toho tři ve výši 200.000,- Kč. 

Všechny půjčky jsou spláceny podle dohodnutých podmínek. V současné době je poskytování 

půjček z důvodu nevyřešené situace kolem banky Sberbank, kde má spolek blokované nepojištěné 

vklady, pozastaveno.  

Byla podána informace kolem banky Sberbank. ČNB odebrala Sberbank licenci, což znamená, 

že nesmí dotčená právnická osoba přijímat vklady a poskytovat úvěry a vykonávat další činnosti, 

s výjimkou těch, které jsou nezbytné k vypořádání jejích pohledávek a dluhů. Do doby, než 

vypořádá své pohledávky a dluhy, se dotčená právnická osoba považuje za banku podle zákona 

č.215/1998 Sb.. Byl jmenován insolvenční správce se zvláštním pověřením JUDr. Jiřina Lužová, 

advokátní kancelář. 

Náš spolek se zúčastnil v termínu od 3. do 6. 4. na výstavišti v Brně výstavy Silva Regina 

a BIOMASA, kde jsme se velmi pěkně prezentovali. Královehradecké krajské sdružení uspořádalo 

velmi pěknou prezentaci chovu ovcí a koz na slavnostech v Ratibořicích – 30. 4. 2022. Od května se 

rozběhly naplánované bonitace beranů a kozlů. 

Členům Spolkové rady byly předloženy následující podklady: Výsledovka k 30. 4. 2022, stav 

bankovních účtů a pokladen k 8. 5. 2022 a přehled stavu Svépomocného fondu. 

 

Usnesení Spolkové rady č. 22/2022 

Spolková rada schválila předložené hodnocení činnosti a hospodaření spolku a stav Svépomocného 

fondu. Ukládá předsednictvu dále jednat k řešení navrácení blokovaných finančních prostředků 

od Sberbank. Ukládá ekonomickému oddělení zaslat urgence za nezaplacené faktury z let 2019, 

2020, 2021. V případě nezaplacení budou pohledávky předané naší právní kanceláři k vymáhání.  

 

Pro   12        proti     0        zdržel se 0 

Usnesení bylo přijato 

 

 

 

 

 

 



 

 

6) Diskuse 

Proběhla u jednotlivých bodů programu. 

 

a) Příprava systému informování o placení členských příspěvků bude zahájena od listopadu 

daného roku. Kontrolu placení členských příspěvků v klubech, které nespadají 

pod plemenné knihy zajistí každoročně ředitel spolku. Zodpovídá ředitel spolku.  

 

 Usnesení Spolkové rady č. 23/2022 

 Pro 12     proti     0        zdržel se 0 

 Usnesení bylo přijato 

 

b) Spolková rada pověřuje Ing. Víta Mareše zastupováním spolku v MAS Brána Brněnska z.s. 

 

 Usnesení Spolkové rady č. 24/2022 

 Pro   12        proti   0          zdržel se 0 

 Usnesení bylo přijato 

 

c) Spolková rada projednala žádost Libereckého krajského sdružení o příspěvek do limitu 

20.000,- Kč na akci Ovčácký den v Českém ráji v termínu 13. – 14. 8. 2022 

 Spolková rada schvaluje tento příspěvek. 

 

 Usnesení Spolkové rady č. 25/2022 

 Pro   11        proti   0         zdržel se  1 

 Usnesení bylo přijato 

 

d) Spolková rada projednala přípravu dotačních titulů welfare pro ovce o kozy. Bude nutné 

jmenovat pracovní skupinu, která připraví konkrétní tituly. Spolková rada pověřuje 

Předsednictvo jmenovat pracovní skupinu z řad chovatelů. Pracovní skupina by měla být 

maximálně sedmičlenná. 

 

 Usnesení Spolkové rady č. 26/2022 

 Pro   12        proti   0         zdržel se  0 

 Usnesení bylo přijato 

 

7) Závěr 

Jednání ukončil Ing. Konrád v 14,30 hodin 

 

 

Zapsal: Ing. Richard Konrád                                            

Ověřil: Ing. Jiří Huml 


